

价值工程

2022年3月上旬刊(总第627期/第41卷)
1982年创刊 2022年3月8日出版

中国商界文联 会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会
封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问:管在源

总 编:高志彪

总 编 室:师瑞

电 话:0311-87024742

编 辑 部:马慧霞

电 话:0311-83020178

0311-83036626

传 真:0311-87024742

投稿邮箱:vezzsbjb@163.com

网 址:www.vezzs.com

责任编辑:高生明

封面设计:王金军

版面设计:韩宇红

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N

国内邮发代号:18-2

国内订阅:全国各地邮局

国内发行:河北省报刊发行局

国外发行:中国国际图书贸易总公司

印 刷:廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位:价值工程杂志社

社 址:石家庄槐安西路88号

邮 编:050091

国内定价:30.00元人民币

海外定价:30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 基于三生协调的乡镇级国土空间规划实践探究 王玲等(1)
- 土木工程施工管理中的常见问题及策略 王原红(4)
- 浅析建筑工程造价的动态管理与成本优化控制 姚晨(7)
- 消费者行为导向下商业街更新转型 彭越(10)
- 水利工程施工管理质量和安全控制分析 石素兰(13)
- 建筑工程造价预结算审核工作要点分析 秦云(16)
- 我国高新技术企业发展的区域差异化探析 徐海燕等(19)
- 装配式建筑 BIM 技术应用障碍因素分析及对策研究 潘雯等(22)
- 国家级新区高质量发展动力机制探索与策略研究 马亚君等(25)
- S 医院医用耗材采购管理优化 李森(28)
- 公路隧道施工安全总体风险评估指标体系不足分析及改进措施
..... 黄和江等(31)
- 基于模糊优选模型的输变电工程造价管理成效评价研究
..... 邢晓霞等(34)
- 高速公路安全管理工作中存在的问题及策略 彭鹏程(37)
- 生态城市规划建设的价值与对策 徐艳(40)
- 新媒体背景下特色农产品的营销模式与优化策略 韩璐(43)
- A 机电项目物资设备采购风险管理研究 王丽(46)
- 基于自适应学习的地块定价策略研究 王佳玲(49)
- 浅谈集团企业的人力资源信息化管控 彭绍平(52)
- 基于新发展理念安徽省高质量发展水平测度研究 彭妍秋(55)
- 装配式钢结构建筑造价组成及成本控制措施 胡小英(58)

* 价值链·供应链 *

- “互联网+”酒店标准化食材智慧供应链服务系统 季晔(61)

* 功能载体创新 *

- 水利工程混凝土施工技术及其质量控制分析 王宜超(64)
- 跨座式单轨构架焊缝疲劳分析方法研究 冯威(67)
- 皇姑屯地铁车站顶纵梁模板支架设计 何凤奎(70)
- 土木工程施工中混凝土施工技术探析 党黎明(73)
- 热拌沥青混凝土路面施工质量控制研究 张龙云(76)
- 异型斜拉式菱形挂篮在大跨度连续刚构中的应用 王荣喜(79)

浅层软土路基处理方案研究	胡宗允 等(82)
岩土工程深基坑支护的设计方案	宋炳(85)
混合型支架在现浇连续梁中的应用	杜军科(88)
系杆拱系梁水中支架施工技术研究	李健(92)
基于多稳态柔性机构跨尺度微夹钳研究	关苗(97)
棠口特大桥空心薄壁高墩翻模施工技术研究	张海东(102)
跨既有线 70.52m 钢结构桁架天桥整体吊装施工技术	王超(105)
富水上软下硬地层土压平衡开仓换刀施工技术研究	龙建平(108)
大东金沙江大桥设计方案	刘翠红 等(112)
复合地基上钢筋混凝土板的冲击应变分析	苏长庆 等(115)

* 价值应用 *

UHPC 力学性能及在桥梁结构中的应用	刘瑜 等(119)
不同加载方式下岩石力学特性及能量演化规律	李季 等(123)
探地雷达数值模拟在水利工程病害检测中的应用	孔庆阳 等(126)
建筑工程质量检测 and 检测技术的若干要点研究	刘有为(130)
提高岩土工程勘察土工试验质量的措施探讨	丁超(133)
浅谈冲孔灌注桩施工质量及成本控制	唐中能 等(136)
公路工程沥青路面施工技术和质量控制分析	李科祥(139)
基于保障安全的基本水尺断面混凝土冻融修复研究	李婵娟 等(142)
数字化测绘在我国国土发展中的应用研究	李欣(145)
生产报表在 HMI 人机界面中自动集成的应用	邢岗 等(148)
基于 ED-GRA 和 CPT 的图书馆供应商选择的决策方法	邓庆元(151)
高层住宅建筑施工中防渗漏技术的应用	杨鑫(154)
混凝土基础结构施工中钻孔灌注桩的质量控制	燕钦德(157)
PKPM 工程量统计模块(STAT-S)在核工程项目的应	赵东 等(160)
BIM 技术在船闸施工中的应用研究	周超 等(163)

* 理论综述 *

淤泥质土壤固化剂的技术分析与研究	贺鑫 等(166)
------------------------	-----------

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.41 3.a
 (Sum No.627)
 Published in Mar. 8, 2022

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsbj@163.com

Printed by:
 Changling Printing Co., Ltd. Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

1 Research on the Practice of Township-level Territorial Space Planning Based on Production-life-ecology Coordination WANG Ling, *et al.*

4 Common Problems and Strategies in Civil Engineering Construction Management WANG Yuan-hong

7 Analysis on Dynamic Management and Cost Optimal Control of Construction Project Cost YAO Chen

10 Renewal and Transformation of Commercial Street under the Guidance of Consumer Behavior PENG Yue

13 Analysis on Quality and Safety Control of Construction Management of Water Conservancy Project SHI Su-lan

16 Analysis of the Main Points of the Audit Work of Construction Project Cost Pre-settlement QIN Yun

19 An Analysis of Regional Differences in the Development of High-tech Enterprises in China XU Hai-yan, *et al.*

22 Analysis and Countermeasure Research on the Obstacles to the Application of BIM Technology in Prefabricated Buildings PAN Wen, *et al.*

25 Research on the Driving Mechanism and Strategy of High-quality Development of National New Districts MA Ya-jun, *et al.*

28 Medical Consumables Procurement Management Optimization for S Hospital LI Sen

31 Insufficient Analysis and Improvement Measures of Overall Risk Assessment Index System for Highway Tunnel Construction Safety HUANG He-jiang, *et al.*

34 Research on Effectiveness Evaluation of Power Transmission and Transformation Project Cost Management Based on Fuzzy Optimal Model XING Xiao-xia, *et al.*

37 Problems and Strategies in Expressway Safety Management PENG Peng-cheng

40 Value and Countermeasures of Eco-city Planning and Construction XU Yan

43 Marketing Mode and Optimization Strategy of Characteristic Agricultural Products under the Background of New Media HAN Lu

46 Research on Risk Management of Material and Equipment Procurement of Electromechanical Project A WANG Li

49 Improved Land Pricing Strategy Based on Self-adaptive Learning WANG Jia-ling

52 On the Informatization Management and Control of Human Resources in Group Enterprises PENG Shao-ping

55 Research on the Measurement of High-quality Development Level in Anhui Province Based on the New Development Concept PENG Yan-qiu

58 Cost Composition and Cost Control Measures of Prefabricated Steel Structure Buildings HU Xiao-ying

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

61 "Internet+" Hotel Standardized Food Materials Intelligent Supply Chain Service System JI Ye

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 64 Analysis of Concrete Construction Technology and Quality Control for Hydraulic Engineering WANG Yi-chao
- 67 Research on Fatigue Calculation Method of Straddle Type Monorail Frame Welds FENG Wei
- 70 Design of Formwork Support for Roof Longitudinal Beam of Huanggutun Metro Station HE Feng-kui
- 73 Analysis of Concrete Construction Technology in Civil Engineering Construction DANG Li-ming
- 76 Research on Construction Quality Control of Hot Mix Asphalt Concrete Pavement ZHANG Long-yun
- 79 Application of Special-shaped Cable-stayed Diamond-shaped Hanging Basket in Large-span Continuous Rigid Frame
..... WANG Rong-xi
- 82 Study on Treatment Scheme of Shallow Soft Soil Subgrade HU Zong-yun, *et al.*
- 85 Design Scheme of Deep Foundation Pit Support in Geotechnical Engineering SONG Bing
- 88 Application of Hybrid Support in Cast-in-place Continuous Beam DU Jun-ke
- 92 Research on Construction Technology of Tie-rod Arch Tie Beam Underwater Support LI Jian
- 97 Research on Cross-scale Micro-gripper Based on Multi-stable Flexible Mechanism GUAN Miao
- 102 Research on Construction Technology of Hollow Thin-walled High Piers in Tangkou Extra Large Bridge ZHANG Hai-dong
- 105 Integral Hoisting Construction Technology of 70.52m Steel Structure Truss Flyover Across Existing Line WANG Chao
- 108 Research on the Construction Technology of Opening and Changing the Tool for the Earth Pressure Balance of the Rich Water and the
Soft Lower Hard Stratum LONG Jian-ping
- 112 Preliminary Design Scheme of Dadong Jinshajiang Bridge LIU Cui-hong, *et al.*
- 115 Impact Strain Analysis of Reinforced Concrete Slab on Composite Foundation SU Chang-qing, *et al.*

VALUE APPLICATION

- 119 Mechanical Properties of UHPC and Its Application in Bridge Structure LIU Yu, *et al.*
- 123 Mechanical Properties and Energy Evolution of Rock under Different Loading Methods LI Ji, *et al.*
- 126 Application of Ground Penetrating Radar Numerical Simulation in Water Conservancy Engineering Disease Detection
..... KONG Qing-yang, *et al.*
- 130 Research on Some Key Points of Construction Engineering Quality Inspection and Inspection Technology LIU You-wei
- 133 Importance of Geological Experiment in Geological Work DING Chao
- 136 Talking about the Construction Quality and Cost Control of Punched Cast-in-place Piles TANG Zhong-neng, *et al.*
- 139 Analysis on Construction Technology and Quality Control of Asphalt Pavement in Highway Engineering LI Ke-xiang
- 142 Research on Freeze-thaw Repair of Basic Water Gauge Section Concrete Based on Ensuring Safety LI Chan-juan, *et al.*
- 145 Research on the Application of Digital Surveying and Mapping in China Land Development LI Xin
- 148 Application of Automatic Integration of Production Reports in HMI XING Gang, *et al.*
- 151 A Decision-making Method for Library Supplier Selection Based on ED-GRA and CPT DENG Qing-yuan
- 154 Application of Anti-leakage Technology in the Construction of High-rise Residential Buildings YANG Xin
- 157 Quality Control of Bored Piles in Concrete Foundation Structure Construction YAN Qin-de
- 160 Application of PKPM Engineering Quantity Statistics Module (STAT-S) in Nuclear Engineering Projects ZHAO Dong, *et al.*
- 163 Application of BIM Technology in Ship Lock Construction ZHOU Chao, *et al.*

THEORETICAL REVIEW

- 166 Technical Analysis and Research of Solidified Agent for Mucky Soil HE Xin, *et al.*